
Aan burgemeester en wethouders 
door tussenkomst van de voorzitter van de raad 
 
 
Ridderkerk, 31 maart 2020 
 
 
Onderwerp: schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders (RvO art. 40) 
inzake de uitrol van het afvalplan 
 
Geacht college, 

 

De uitrol van het afvalplan blijft de gemoederen bezighouden. De PvdA Ridderkerk ontvangt regelmatig 

berichten van inwoners die vragen hebben over of verbeterpunten signaleren ten aanzien van de (nieuwe) 

wijze van afvalinzameling. Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende vragen:  

 

Verplaatsen van ondergrondse papiercontainer of extra container 

 

Bewoners van de hoogbouw moeten hun oud-papier tegenwoordig naar een ondergrondse papiercontainer 

brengen. Voor de bewoners van de flats aan het Prunusplantsoen is de papiercontainer op de hoek van de 

Prunuslaan de dichtstbijzijnde papiercontainer. Voor veel oudere flatbewoners is het te ver lopen naar deze 

container. Voor een deel van de bewoners komt dit doordat zij behoorlijk om moeten lopen om op de straat 

naar de container uit te komen door aanwezige parkeerplaatsen en plantsoen. Het gevolg is dat een deel 

van deze bewoners noodgedwongen het oud-papier bij het restafval doet, terwijl zij zeer bereid zijn om hun 

afval goed te scheiden. Een flatbewoner heeft aan de gemeente gevraagd of de papiercontainer kan 

worden verplaatst, of dat er een extra container dichterbij de flats kan worden geplaatst. De containers voor 

restafval en de gft cocons staan ook dicht bij de flats. Hij heeft tot op heden geen reactie gekregen van de 

gemeente en/of de NV BAR Afvalbeheer. 

 

1. Bent u bereid om, in overleg met de VvE van het Prunusplantsoen, te bekijken of er mogelijkheden zijn 

om de ondergrondse papiercontainer die ongeveer op de hoek van de Prunuslaan staat (op het gedeelte 

waar de Prunuslaan uitkomt op de Kastanjelaan) te verplaatsen of om een extra container dichterbij de flats 

te plaatsen? Er gaan nog extra ondergrondse containers in de gemeente geplaatst worden om ‘vlekken’ op 

te vullen en wellicht dat dit kan worden meegenomen.  

 

Bij een negatief antwoord op de vorige vraag heeft de PvdA Ridderkerk de volgende vraag:  

 

a. Bent u bereid om, in overleg met de VvE van het Prunusplantsoen, te bekijken of er mogelijkheden zijn 

om de ondergrondse papiercontainer op de hoek van de Prunuslaan (voor een deel van de) flatbewoners 

beter bereikbaar kan worden gemaakt? Dit door ervoor te zorgen dat zij minder ver hoeven om te lopen. 

 

Extra kosten door de aanschaf van plastic zakken 

 

De afvalstoffenheffing is dit jaar in Ridderkerk met € 29 voor eenpersoonshuishoudens en met € 45 voor 

meerpersoonshuishoudens omhooggegaan. Dit is het gevolg van landelijk én lokaal beleid. Daarnaast 

moeten inwoners, uitgezonderd inwoners met een laag inkomen, sinds dit jaar € 40 per keer betalen voor 

het op afspraak laten ophalen van grof afval. Voorheen was dit gratis. Verschillende bewoners uit de 

hoogbouw (uit diverse wijken) hebben ons erop attent gemaakt dat zij daar bovenop worden geconfronteerd 

met extra kosten doordat zij zelf hun plastic zakken moeten betalen voor de verschillende afvalstromen. Bij 

inwoners uit de laagbouw speelt dit probleem veel minder, omdat zij beschikken over eigen containers en 

hun afval niet hoeven weg te brengen naar ondergrondse containers of gft cocons. De containers kunnen 

bovendien worden schoongemaakt. Bij de oude wijze van afvalinzameling werden de plastic zakken voor 

pmd gratis verstrekt, werd het oud-papier opgehaald door verenigingen en maakte een deel van de 

bewoners van de hoogbouw voor het restafval gebruik van een afvalstortkoker. Zij hoefden dus geen of 

minder plastic zakken zelf te kopen. Daarnaast hebben zij zich erover verbaasd dat er vanuit de gemeente 

tot nu toe niet expliciet over deze verandering is gecommuniceerd. 

 

2a. Wat is de reden dat mensen bij de nieuwe (huidige) wijze van afvalinzameling geen gratis plastic 

zakken meer worden verstrekt? 



2b. Bent u bereid om deze beleidskeuze terug te draaien en ook bij de nieuwe (huidige) wijze van 

afvalinzameling gratis plastic zakken te verstrekken, zoals dat voorheen gedaan werd met de zakken voor 

pmd? Graag uw antwoord toelichten.  

 

Bij een negatief antwoord op de vraag heeft de PvdA Ridderkerk de volgende vragen: 

 

a. Op welke andere wijze(n) bent u bereid om inwoners, met name bewoners van de hoogbouw, al dan niet 

gedeeltelijk te compenseren voor de aanschaf van plastic zakken? Of moeten deze inwoners voor lief 

nemen dat deze kosten bovenop de toch al fors gestegen afvalstoffenheffing komen?  

b. Bent u bereid om bewoners alsnog te informeren dat zij voor hun plastic zakken moeten betalen, 

eventueel via een bericht in de Blauwkai?  

 

In- en uitpandig inzamelen van afval + plaatsen ondergrondse containers 

 

Op eerdere vragen die de PvdA Ridderkerk, samen met Leefbaar Ridderkerk heeft gesteld, over de 

afvalinzameling bij de hoogbouw heeft u aangegeven dat VvE’s de keuze hebben om het afval inpandig of 

uitpandig te laten inzamelen. Het systeem van het inpandig inzamelen van afval werkt(e) prima. Het advies 

van de NV BAR Afvalbeheer is echter om het afval uitpandig in te zamelen.  

 

3a. Zijn er inmiddels met alle VvE’s afspraken gemaakt over het in- of uitpandig inzamelen van afval? Zo 

nee, met hoeveel VvE’s moeten hierover nog afspraken worden gemaakt? 

3b. Hoeveel VvE’s hebben (tot nu toe) gekozen voor het inpandig inzamelen van afval? 

3c. Op welke wijze wordt bij het inpandig inzamelen van afval het aantal klepbewegingen voor het 

weggooien van restafval per bewoner bijgehouden?  

4a. Bij hoeveel VvE’s moeten er nog nieuwe (ondergrondse) containers worden geplaatst? Graag in uw 

antwoord een onderscheid maken tussen koop en huur.  

4b. Wanneer verwacht u dat alle containers zullen zijn geplaatst? 

 

Nut van overgangsjaar? 

 

U heeft 2020 bestempeld als overgangsjaar, waarin inwoners kunnen wennen aan de nieuwe wijze van 

afvalinzameling. Om die reden ontvangen inwoners die dit jaar minder restafval aanbieden nog geen korting 

op de afvalstoffenheffing en hoeven inwoners die meer restafval hebben aangeboden nog niet bij te 

betalen. Inwoners ontvangen slechts hun ‘resultaat’ van dit jaar (hoogte van de korting, bedrag dat moeten 

worden bijbetaald, quitte) zonder dat hier consequenties aan vastzitten.  

5. Hoe kunnen inwoners dit jaar een reëel beeld krijgen of zij met het scheiden van afval op de goede weg 

zijn als het pasjessysteem van de ondergrondse restafvalcontainers nog niet werkt of als er nog 

(ondergrondse) containers geplaatst moeten worden? 2020 is inmiddels al een aantal maanden onderweg. 

Daarnaast zijn inwoners door de perikelen rond het Coronavirus vaker thuis waardoor veel mensen de 

gelegenheid aangrijpen om het huis op te ruimen en zij dus ook meer afval hebben.  

 

Papier bij ophalen vuilnis bij restafval gegooid restafval gegooid 

 

Inwoners uit verschillende wijken hebben een aantal keer gezien dat bij het ophalen van afval de 

ondergrondse containers voor papier en restafval tegelijk zijn geleegd en dat het afval bij elkaar is gegooid. 

Het betrof telkens situaties waarin de papiercontainers eerder niet waren geleegd en waarbij het legen van 

de ondergrondse containers voor restafval ook gelijk de papiercontainers werden geleegd.  

6a. Kunt u toelichten waarom bij het ophalen van het afval papier bij restafval is gegooid?  

6b. Is dit de juiste werkwijze? Zo ja, bent u het met ons eens dat het voor inwoners niet erg motiverend is 

om het afval goed te scheiden als dit bij de afvalinzameling vervolgens weer gedeeltelijk bij elkaar wordt 

gegooid? Waarom wel/niet? Zo nee, hoe gaat u voorkomen dat dit niet meer gebeurt?  

 
Gelet op het bepaalde in artikel 40 van het Reglement van orde verzoek ik u om schriftelijke beantwoording 
van deze vragen. Wilt u daarbij zo vriendelijk zijn om mijn vragen afzonderlijk te beantwoorden en niet te 
volstaan met een algemeen antwoord? 
 
Hoogachtend, 
  



Jeroen Rijsdijk    

PvdA Ridderkerk 


